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رویداد

کریمی قدوسی تهدید به افشاگری کرد

مگر چیزی مانده که نگفته باشید؟
تغییرات در نیروی انتظامی

فرمانده ناجا با احکامی جداگانه تغييرات 
زیــادی را در ســطح فرماندهان بخش های 
مختلف اعمال کرد. با حکم او روسای پليس 
راهور، نظام وظيفه و فتا تغيير کردند. سردار 
حســين اشــتری، فرمانده ناجا در حکمی 
سرتيپ پاسدار تقی مهری را به عنوان رئيس 
ســازمان وظيفه عمومی ناجا؛ ســرتيپ 2 
پاسدار سيدکمال  هادیانفر را به عنوان رئيس 
پليس راهور ناجا؛ سرتيپ 2 وحيد مجيد را 
به عنوان رئيس پليس فتا ناجا و ســرهنگ 
محمدرضا حسينی آباجلو را به عنوان  معاون 

بهداد ناجا منصوب کرد.

 

اتاق بازرگانی تهران در گزارشی به مقایسه عملکرد بازارهای اقتصادی در 1۰ ماهه امسال و مدت مشابه  
سال قبل پرداخته که نشان دهنده افزایش قیمت ها در تمامی بازارهاست. در این مدت، قیمت سکه 
تمام بهار طرح قدیم 155 درصد افزایش یافته و میانگین نرخ ســکه تمام بهار طرح جدید نیز رشد 

تجربه  را  16۰ درصدی 
کرده اســت. افزایش 
نرخ دلار و یــورو نیز 
نسبتا مشابهی  اعداد 
را نشــان می دهد. در 
این اینفوگرافی، تغییر 
میانگین این قیمت ها 

را شاهد خواهید بود.
منبع داده ها: اتاق بازرگانی تهران

قیمت ها از پارسال تا امسال چقدر تغییر کرده است؟

گزارش تصویری

وزیر ارتباطات به ادعاهای صداوسيما در مورد دستکاری در آرای مردم جواب داد

»هک« و »نفوذ« در کار نبوده
هر چقدر که صداوسيما ســعی می کند با خبرهایی مانند ابطال رأی های تقلبی و 
بازگشت برنامه نود به صدر نظرسنجی های جشنواره جام جم قائله تقلب را بخواباند، 
ماجرای دستکاری در آرای مردم هنوز هم جنجالی است و به نظر می رسد که رسانه ها، 
مردم و وزارت ارتباطات پای کار ایستاده اند تا بالاخره معلوم شود که جابه جایی ميليونی 
آرای مردم به نفع برنامه ای خاص چطور اتفاق افتاده است. تا این لحظه وزیر ارتباطات 
اعلام کرده که دستکاری آرای مردم سه روز متوالی ادامه داشته و سيداحسان قاضی زاده  
هاشمی، عضو شورای نظارت بر سازمان صداوسيما هم از ورود این شورا به موضوع این 
تخلف خبر داده است. البته  مقام های صداوسيما که در ابتدا از »حمله انفورماتيک« و 
»اختلال سيستمی« حرف می زدند و حالا مدعی شده اند که مجری نظرسنجی از وزارت 
ارتباطات مجوز داشته است، اظهارنظر جدیدی نکرده اند. محمدجواد آذری جهرمی، 
وزیر ارتباطات، هم دیروز با »همشــهری« گفت وگو کرده و ادعاهای صداوسيما را رد 
کرده اســت. او در این گفت وگو اعلام کرده که برای دستکاری آرای مردم از واردکردن 
دیتابيسی از شــماره ها به سيستم نظرسنجی در بستر شــرکتی که طرف قرارداد با 
صداوسيما بوده، استفاده شده است. به گفته او، روز گذشته از پليس هم خواسته شده تا 
با توجه به شواهد فنی پيگيری این ماجرا را شروع کند. آذری جهرمی گفته: »صدا و سيما 
در دو مرحله در این رابطه اظهارنظر کرد؛ یک مرحله این بود که اعلام کردند که سيستم 
رأی گيری هک شده و دیتاســنتر آرا را ایزوله کرده اند. بررسی های ما اما نشان می داد 
که خيلی بعيد است هک صورت گرفته باشد. افرادی که کارشناس هستند، می دانند 
که در هک در مدت زمان کوتاهی که نفوذ  انجام شــده، فرد می تواند دسترسی مثلا به 
اطلاعاتی پيدا کند یا دیتابيس را تخریب کند اما این که فردی هک کند و دقيقا کد را 
بداند و مطلع باشد که با چه مکانيسمی باید دستور بزند و دستور هم در سيستم بنشيند، 
احتمال چنين فرضيه ای را بسيار سخت می کند. اظهارنظر دوم هم روز گذشته بود که 
در بخش های مختلف خبری اعلام کردند که سيستم چند ساعتی مختل بوده و شرکتی 
که از وزارت ارتباطات مجوز داشته، در ماجرا دخيل بوده است که این هم واقعيت ندارد. 
جز اپراتورها، این شرکت ها هيچ کدام از وزارت ارتباطات مجوز ندارند. از ما چون در این 
رابطه مطالبه شده بود، تا جایی که اطلاعاتش در حوزه ماست، به صورت فنی و دقيق و با 
جزیيات گزارش می دهيم. بخشی از آن را ما نمی توانيم ارزیابی کنيم و کار پليس است. 
امروز صبح از نيروهای پليس هم خواسته شد که سریع تر وارد این کار شوند و مسأله را 

بررسی کنند تا مشخص شود ماجرا چه بوده است.«
آذری جهرمی در مورد این که آیا وزارت ارتباطات برای توقف همکاری این شرکت با 
صداوسيما وارد عمل خواهد شد یا نه، گفته: »این شرکتی است که براساس قانون ثبت 
شده و فعاليت می کند اما مجوزی از سوی وزارت ارتباطات ندارد. پيگيری در این رابطه 
وظيفه پليس و دستگاه قضائی است. پليس براساس شواهد فنی باید گزارش خود را به 
مرجع قضائی بدهد و براساس قانون در این رابطه تصميم گيری شود. ما ولایت بر چيزی 
داریم که مجوزش را داده ایم اما جایی که ما مجوزی برایش نداده ایم، در حيطه وظایف 
ما نيست. این درخواستی که از ما شده که از لحاظ فنی روند ماجرا را شناسایی کنيم که 
ما آن را دقيق و فنی انجام می دهيم. شاکی قاعدتا صدا و سيما باید باشد و باید شکایت 

 انجام دهد. پليس و دســتگاه قضائی هم مســئول 
رسيدگی  هستند.« 

علاوه بر پليس فتا گویا دســتگاه های دیگر 
هم مشــغول بررســی ماجرا هستند چون 
حسام الدین آشــنا، مشاور رئيس جمهوری 
در واکنش به این ماجــرا گفته: » درصورت 
تشکيل جلسه شــورای نظارت بر عملکرد 

صدا وسيما موضوعات مطرح 
 شــده درباره نظرسنجی 

برنامه هــای محبــوب 
بایــد  تلویزیونــی 
کار  دســتور   در 

قرار  گيرد.«

شهروند| روز گذشته، تصميم شورای شــهر برای افزایش 
20 درصدی خدمات شــهری تهران در  ســال ۹۸ حاشيه های 
بسياری داشــت. محمود ميرلوحی، عضو کميسيون برنامه و 
بودجه شورای شهر این تصميم را از سر ناچاری دانست و گفت: 
»چاره ای جز افزایش بهای خدمات نداشتيم.« او همچنين گفته: 
»خدمات شهری از  ســال ۹5 تا امسال هيچ افزایشی را نداشته 
است و در واقع خدماتی که در بحث اتوبوس مترو و بهشت زهرا 
انجام شده، براساس قيمت سال های گذشته بوده و درصورتی که 
افزایش 20 درصدی خدمات در  سال آینده درنظر گرفته نمی شد، 
باید به ســمت کاهش خدمات یا کاهش کيفيت آنها حرکت 
می کردیم که قاعدتا این موضوع منطقی نبود و به همين دليل 

چاره ای جز افزایش بهای خدمات در  سال آینده نداریم.« 
حرف های روز گذشــته اما جدیــد نبود. پيــش از این هم 
بارها صحبت از پرداخت هزینه های شــهر توســط مردم شده 
بود. نمونه اش گفته های مرتضی الویری، رئيس شــورای عالی 
استان هاســت. او با تأکيد بر این که دولت پول ندارد و مردم باید 
هزینه های شهر را بپردازند، گفته بود: »برای تأمين هزینه ها 4 
راه بيشتر نداریم. یا باید وام بگيریم، تراکم فروشی کنيم، از دولت 
پول بگيریم یا این که از مردم هزینه ها را دریافت کنيم. طبيعتا 
وام گرفتن روش منطقی نيســت، برای این که برای شهرداری 
تعهد ایجاد می شــود و دایما روی آن سود می آید. اگر بخواهيم 
از دولت هم پول بگيریم، دولت چنين منبعــی ندارد و درحال 
حاضر کسری بودجه شدید دارد. تراکم هم نمی توانيم بفروشيم، 
چراکه زندگی را برای آیندگان دشوار و فضای شهر را نازیبا و بدتر 
می کنيم. بنابراین تنها راهی که باقی می ماند این است که مردم 

هزینه های واقعی را پرداخت کنند.«
اوایل دی ماه امسال هم خبر پولی شدن 5 تونل شهری ازجمله 
مواردی بود که نزدیک شدن به این مقصود را بيش ازپيش عيان 
کرد. براین اســاس، معاونت حمل ونقل و ترافيک پيش نویس 
لایحه ای را به معاونت برنامه ریزی، توسعه شهری و امور شوراهای 
شهرداری تهران ارایه کرد که در آن 5 تونل تهران و اتوبان صدر 
مشمول دریافت عوارض عبور و مرور می شدند. هرچند این طرح 
پذیرفته نشد اما صحبت از پرداخت پول برای تونل های شهری 
هنوز هم قدیمی نشــده و عده ای معتقدند که ممکن است این 

طرح بار دیگر مطرح شده و شاید عملياتی شود. 

نمونه دیگــر اتفاقات در این حــوزه، گفته های چندماه قبل 
ميرلوحی درباره قيمت بليت مترو بود. او گفته بود: »براســاس 
آن چه در دنيا مرســوم است، قيمت واقعی بليت مترو در تهران 
در حدود 10 هزار تومان تمام می شود. طبق قانون باید یک سوم 
هزینه تمام شــده بليت مترو را مصرف کننده، یک سوم دیگر را 

شهرداری و یک سوم را دولت تأمين کند.« 
این موارد تنها بخشــی از خدماتی اســت که قرار است بر 
هزینه های زندگی در تهران اضافه کند و شــاید باری از دوش 
شهرداری بردارد. باری که قرار است این بار بر دوش شهروندان 
باشــد و البته هنوز هم چند و چون دقيق آن مشخص نشده 
اســت. با این وجود آلبرت بغزیان، اقتصاددان به »شهروند« 
می گوید: »افزایش قيمت هزینه خدمات عمومی هرچند تا 
حدودی غيرقابل اجتناب است اما دليل اصلی اش بی کفایتی 
است که در این سال ها در شهر شــاهدش بودیم و درنتيجه 
راهی جز افزایش هزینه توليد و خدمات باقی نگذاشته.« این 
هزینه ها را یا دولت باید بپردازد یا مردم و حالا گویا این مقوله 
به دوش مردم افتاده است »مردم در این ميان فشار مضاعفی 
تحمل می کنند، چون هزینه زندگی جاری مردم هم افزایش 
یافته و آنها از دو جنبه ضرر می بيند. حال چه باید کرد؟ کنترل 
قيمت و سطح نظارت باید افزایش یابد، درحالی که فعلا فقط به 
عرضه کالاهای اساسی اکتفا شده و سایر جنبه هایی که زندگی 
را برای شهروندان دشوار می کند، نادیده گرفته شده است.« به 
گفته بغزیان، تهران شهری است که بدون اصول شهری توسعه 
پيدا کرده و شهرداران توجهی به تناسب توسعه افقی و عمودی 
نداشته اند و کســب درآمد را به فروش تراکم گره زده اند. »اگر 
مقایسه ای با سایر کشورها داشته باشيم، می بينيم در  دنيا هم 
هزینه های خدمات شهری بالاست اما درآمدها هم به همان 
نسبت بالاست و در نتيجه مردم در فشار مضاعف قرار ندارند. 
برای یک فرد اروپایی، آمریکایی یا اماراتی هزینه حمل و نقل 
شهری به نســبت درآمد پایين اســت ولی در ایران این طور 
نيست.« به گفته این استاد اقتصاد تا نتوانيم درآمدها و هزینه ها 
را به شکلی درست و منطقی همسان کنيم، نمی توانيم به نتيجه 
درستی دست یابيم. نتيجه ای که در آن هم مردم در اداره شهر 
و هزینه هایش حضور داشته باشند و هم فشار مضاعفی را به 

تنهایی تحمل نکنند.

چاره و ناچاری در شهر گرانی ها
 تصميم شورای شهر برای افزایش ۲۰ درصدی خدمات شهری تهران

در  سال 9۸ حاشيه های بسياری ایجاد کرده

 آلبرت بغزیان در گفت وگو با »شهروند«: در دیگر کشورهای دنيا هم
هزینه های خدمات شهری بالاست اما درآمدها هم به همان نسبت بالاست

  ماهی قرمز آذین بخش ســفره های هفت ســین ایرانیان بوده اســت. ماهیان کوچکی که 
راهی طولانی از استخرهای پرورش ماهی تا سفره های هفت سین طی می کنند. )مهر(

  با دســتور رئیس حوزه قضائی لواســانات، تخریب حدود 1۰۰۰متر بنــای غیرمجاز دختر 
وزیر سابق در لواسان انجام شد. )ایلنا(

  در فصل زمستان گیاهانی که گرازهای پارک ملی گلستان از آنها تغذیه می کنند، به دلیل 
سرما کاهش پیدا می کند و گرازها در جست وجوی غذا به کنار جاده می آیند. )مشرق(

  نیروی دریایی ســپاه پاســداران انقاب اســامی طی هفته های اخیر، با تشــکیل بســیج 
دریایی، اقدام به برخورد با صید غیرقانونی کشــتی های صیادی متخلــف )از جمله ترال( در 

آب های جنوب کشور کرده است. )مشرق(
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آن طور که رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد، در صورت اجرایی شدن مصوبه مجلس مبنی بر 
افزایش ۴۰۰ هزار تومانی حقوق کارکنان، فقط حدود یک میلیــون و ۱۰۰ هزار نفر از کارکنان دولت از 
افزایش بیشتر از ۲۰ درصد برخوردار می شوند و حدود چهار میلیون نفر کمتر از این افزایش حقوق خواهند 
داشت. محمد باقر نوبخت گفته: »دولت تصمیم داشت تا ۲۰ درصد برای  سال آینده به حقوق کارکنان 
اضافه کند، در این حالت می توانستیم ۳۲ هزار میلیارد تومان را به مجموع کل اضافه کنیم که در این حالت 

به  طور متوسط با نرخ ۲۰ درصد حدود ۶۴۰ هزار تومان به حقوق کارکنان اضافه می شد.«

رئيس سازمان برنامه و بودجه:  

 افزایش ۴۰۰ هزار تومانی
 به نفع ۴ میلیون

کارمند نیست
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در هر اتاقی ، محل های امن را 
مشخص کنيد  ) مثلاً زیر یک 

ميز محکم یا کنار ستون ها یا 
دیوارهای مجاور آنها(. 

کریمی قدوســی که بعضی ها درباره ســرعت 
تکذیب شدن حرف هایش از سوی مقامات رسمی 
با هم شــرط می بندند، این روزها چنان در توییتر 
مشغول نوشتن توییت های زنجیره ای زدن اتهام 
جاسوسی به این و آن است که نهادهای رسمی برای 
تکذیب کردن از او جا می مانند با وجود این نماینده 
مردم مشهد در خانه ملت در آخرین توییتش تهدید 
کرده: »به زودی تمام آن چه را که تکذیب کردند ولی 
تکذیب نشدیم را برای افکار عمومی بازگو خواهم 
کرد تا ماهیت جریان پلیدی که ریشه تمام مصایب 
امروز کشور بوده است به روزرسانی شود . الیس صبح 

بقریب.« 
او در چنــد توییــت آخرش به تحلیــل آماری 
حرف های چند  سال اخیر خودش پرداخته و نوشته: 
»9۰% از مواضع بنده در جایگاه نمایندگی ملت در 
مجلس شورای اسلامی و به عنوان عضو کمیسیون 
امنیت ملی در زمان دولت یازدهم و دوازدهم مربوط 
به مقابله با نفوذ جاسوســان آمریکایی و موساد و 

انگلیس، خیانت در مذاکرات و نیز مقابله با فتنه ۸۸ 
و فتنه گران و افشای مفاسد اقتصادی از جمله فساد 

بزرگ امیرمنصورآریا بوده است.« 
این طور که به نظر می رســد ایــن توییت ها به 
واکنش هایی مربوط می شــود که مســئولان و 
کاربران فضای مجازی به ادعای اخیر او نشان دادند، 
کریمی قدوسی که به تازگی مجبور شد حرف هایش 
را در مــورد ارتباط تلفنی ســرویس جاسوســی 
انگلســتان با دفتر رئیس جمهوری تکذیب کند، 
به مناسبت سفر بشار اسد به تهران، دوباره بر روی 
همان ادعا پافشاری کرده و دلیل عدم هماهنگی 
در میزبانی از اسد را وجود جاسوسان ریز و درشت 
اطراف رئیس جمهوری اعلام کرده اســت؛ ادعایی 
که مثل تمام حرف های چند  ســال گذشته اش با 
واکنش های تندی همراه بود. یکی از کاربران زیر 
پست تازه کریمی قدوسی که نوید افشاگری بیشتر 
می دهد، از او پرسیده: »مگر چیز دیگری هم مانده 

که نگفته باشید؟«


